



## DEN GODE LOKOMOTIVMANDSGERNING

### Indkaldelse og materiale til 1. Områdegroupebestyrelsesmøde den 2. marts 2016.

Afholdt:

Onsdag den 2. marts 2016, kl. 0920, på Teknikgården Fredericia.

**Deltagere:**

Søren Max Kristensen (SMK)	Områdegroupeformand
Jan B Danielsen (JBD)	Områdeguppenæstformand
Hans Schøn Merstrand (HSM)	Områdegroupekasserer/Referant
Peter Kanstrup (PK)	Medlems af daglig ledelse/Lokalgruppe Odense
Maiken Tomlinson (MT)	Lokalgruppe Kalundborg
Lars G. Jacobsen (LGJ)	Lokalgruppe Næstved
Ole Bang (OB)	Lokalgruppe Fredericia
Hans Mathis Petersen (HMP)	Lokalgruppe Tinglev
Per Bjarne Baden (Pbb)	Lokalgruppe Esbjerg
Niels H, Christensen (NHC)	Lokalgruppe Struer
Morten S. Kristensen (MSK)	Lokalgruppe Aalborg
Dan Nielsen (DN)	Lokalgruppe Korsør
Erik Vang Olsen (EVO)	Lki – gruppen
Brian Mattsson (BM)	Lokalgruppe Nykøbing F.
Ebbe L. L. Drøgel Müller (ELLD)	Lokalgruppe København
Lars K. Andersen (LKA)	Lokalgruppe Aarhus
Hans-Morten Andersen (HMA)	Lokalgruppe Helsingør

Fraværende:

Dagsorden:

- Pkt.1 Godkendelse af Dagsorden
- Pkt.2 Daglig ledelses beretning
- 2.01 – Lokale generalforsamlinger 2016
  - 2.02 – MUSV-aftale
  - 2.03 – Lokalredaktører til hjemmesiden
  - 2.04 – Status Aalborg/Aarhus
  - 2.05 – Fastholdelsesbonus
  - 2.06 – Førerrumstilladelser til TR
  - 2.07 – Forslag vedr. normtid
  - 2.08 – Afgangprocedure Hg
  - 2.09 – Koblingsprocedure Fredericia
  - 2.10 – Afregning af kursus
  - 2.11 – Arbejdsmiljø
  - 2.12 – Mus eller mænd
  - 2.13 – Kvalifikationsløn 2016
  - 2.14 – DJ kongres
- Pkt.3 Regnskab v/ områdegroupekassereren
- 3.1 – Regnskab for 2015
  - 3.2 – TR liste
  - 3.3 – Uddannelse af bestyrelsesmedlemmer

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

3.4 – Opgørelse af medlem kartotek til Dansk Jernbaneforbund

## DEN GODE LOKOMOTIVMANDSGERNING

Pkt.4 Sager til behandling  
4.1 – Udvalgsbesættelse

Pkt.5 Gennemgang af henvendelser til Områdegruppen  
5.01 – Taksigelse fra Else Mathisen DJ

Pkt.6 Gennemgang af notater og referater fra udvalg og arbejdsgrupper  
6.01 – Teknologiudvalget  
6.02 – Sikkerhedsudvalgets 4. møde 2015  
6.03 – ESU togdrift 4. ordinære møde 2015  
6.04 – Kantineudvalgsmøde  
6.05 – HSU  
6.06 – 3.1 gruppen for GSM-R og ETCS/STM/DMI  
6.07 – Arbejdsmiljørådet  
6.08 – DSB Sektionen

Pkt.7 Dato for næste møde  
7.1 – Bestyrelsesmøder 2016  
7.2 – LPO DSB Generalforsamling 2016  
7.3 – Områdegruppe Seminar 2016  
7.4 – LPO interne F-ESU

Pkt.8 Eventuelt

Pkt.9 Samlet godkendelse og underskrift af referat fra mødet

**Pkt.1 Godkendelse af Dagsorden**

**Pkt.2 Daglig ledelses beretning**

### 2.01 – Lokale generalforsamlinger 2016

Der blev givet en mundtlig orientering, om oplevelser af de lokal generalforsamlinger, og der blev givet tilbagemeldinger fra lokalgrupperne.

Aktivitetsoversigten for opgaver for dgl blev forevist og gennemgået – var vedhæftet med udsendt materiale til mødet.

Punktet blev taget til efterretning

### 2.02 – MUSV-aftale

#### - SIKKERHED

Der er lavet et nyt enighedsnotat for MUSV 2016, som ligger i forlængelse af MUSV 2015. Der er taget forbehold for GreenSpeed, da det er problematisk i forhold til K16- Rolf Møller Pedersen (F6R) har tilkendegivet at det kan der kigges der på til næste år.

#### - RETTIDIGHED

Der blev givet en uddybende orientering om aftale for MUSV – notat var vedhæftet udsendt materiale.

#### - KUNDESERVICE

Enighedsnotatet er lavet for at have lidt hånd i hanke med MUSV, da dette ikke er noget der har groet i LPO DSB's

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

have.

Punktet taget til efterretning

### **2.03 – Lokalredaktører til hjemmesiden**

Gennemgang af listen for lokalredaktører til vores hjemmeside – se vedhæftede fil.

Lokalgrupperne blev bedt om at indmelde navne, som tidligere meddelt pr. mail – hvis man mangler at gøre det. Der var også drøftelser omkring andre indmeldinger – det blev besluttet at lave end "huskeliste" over hvad lokalgrupperne skal huske at melde ind efter de lokale generalforsamlinger.

### **2.04 – Status Aalborg/Aarhus**

Der blev givet en mundtlig orientering fra daglig ledelse, og de berørte lokalgrupper.

Punktet taget til efterretning.

### **2.05 – Fastholdelsesbonus**

Der blev givet en uddybende orientering, da der nogle håndteringsmæssige problemer som f.eks. ferie m.v., som fortsat skal løses. Historikken bag aftalen blev gennemgået. Ligeledes blev det drøftet om ønsker til evt. kommende fastholdelsesaftale/fastholdelsesbonus.

Områdegruppebestyrelsen kunne godt se et fremtidsperspektiv i aftalen.

Punktet taget til efterretning.

### **2.06 – Førerrumstilladelser til TR**

LPO DSB vil efterprøve om det er muligt at få førerrumsaftaler til TR som ikke er LKf-K, da det kan være formålstjenligt i forhold til sager m.v. for TR. Det blev opfordret til at de der ønsker Førerrumstilladelse melder ind jf. udsendt mail til områdegruppebestyrelsen.

Punktet taget til efterretning.

### **2.07 – Forslag vedr. normtid**

Hvis DSB på et tidspunkt ønsker at drøfte ny normtid, så skal LPO DSB være forberedt. Formodningen bygger på en S-togs aftale mellem LPO S-tog og DSB.

Beregning på øget tid og normnedsættelse blev gennemgået på tavlen.

Konklusionen blev, at der skal forberedes et modsvar, således at der ikke gives uden modydelse.

Punktet taget til efterretning

### **2.08 – Afgangprocedure Hg**

Sagen er overtaget af Dansk Jernbaneforbund – se udsendt medlemsinformation fra DJ den 18. februar.

Der blev givet en mundtlig orientering omkring forløbet i sagen. LPO DSB var utilfreds med den manglende grad af involvering af den faglige organisation. DSB formåede ej heller at iværksætte tiltag vedr. ny afgangprocedure, og har indstillet det igen, efter et møde med Dansk Jernbaneforbund. Dansk Jernbaneforbund har efterfølgende udsendt medlemsinformation omkring de nye tiltag, som Dansk Jernbaneforbund tager afstand fra.

**I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE**

LPO DSB fastholder den manglende inddragelse, selv om DSB er uenig i dette.

Punktet taget til efterretning.

## 2.09 – Koblingsprocedure Fredericia

Der blev givet en mundtlig orientering på mødet, da det simpelthen ikke er muligt at udsende skriftlig information for indeværende.

Der har været afholdt en work shop (WS) omkring det med deltagelse af AMIR og LPO repræsentanter

WS skulle identificere fare ved op og medformerring, og komme med løsningsforslag. WS viste 30 hussard, hvoraf 4 var med livsfare.

WS endte med at der blev udarbejdet 3 løsningsforslag, hvoraf Bd var involveret i dele af de tre forslag – Bd ønskede ikke at bidrage.

Status er pt. at der arbejdes på en løsning med meldinger til Bd/Ikf.

LPO DSB vil godt rose Amir Bo S. Halle, Jens Christian Ø. Røjgaard og Bent Ole Nielsen, som har lavet et rigtig godt arbejde i sagen, og i god samarbejde med LPO DSB.

Områdegruppebestyrelsen udtrykte utilfredshed med DSB Sikkerhed – også i denne sag.

## 2.10 – Afregning af kursus

Overtid i forbindelse med iPad på kursusdag (sikkerhedskulturdag) – blev givet som mundtlig orientering.

I forbindelse med Sikkerhedskulturdage, blev disse dage forlænget med 1 time til uddannelse i iPad. På afregningspapiret fra DSB kan virke misvisende, da mellemregningerne viser turens tid udover fratrækkes den ekstra time – men alle får en time automatisk – så der skal ses bort fra mellemregningerne fra DSB.

## 2.11 – Arbejdsmiljø

Trivselspalette

Der blev orienteret om at DSB havde valgt at nedlægge projektet omkring "Trivselspaletten", nu hvorfor SCK midlerne var opbrugt. LPO DSB havde på det seneste Arbejdsmiljørådsmøde kritiseret DSB for at droppe endnu et projekt, som man løber fra (som personalet vil opleve det).

Ultrafinepartikler

Der blev orienteret omkring seneste nyt vedr. UFP, så som

- De kommende undersøgelser med "levende forsøgs personer".
- Arbejdstilsynets manglende lyst til at give påbud om ultrafinepartikler, som de omformulere til "dieselos" (store partikler).

Vold og trusselprojektet

### - SIKKERHED

Der bel orienteret om, at DSB for indeværende er meget forsinket med projektet, men at der pt. er aftalt møde med politiet omkring det juridiske i, at DSB automatisk hjælper medarbejderne med at anmelde en voldssag.

Stof i litra MG

### - RETTIDIGHED

Der blev orienteret om, at LPO DSB mangler tilbagemelding fra Arbejdsmedicinsk institut i Aarhus, omkring farligheden af stoffet.

### - KUNDESERVICE

Nye Lokomotiver

### I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

Der blev orienteret omkring indtænkning af arbejdsmiljø ved indkøb af nye lokomotiver.

Tavlemøder i Telegade

Der blev orienteret omkring tavlemøderne i Telegade.

### 2.12 – Mus eller mænd

Næste tiltag blev drøftet og besluttet (strengt nødvendigt med lokal opbakning). Overskriften er: *"Har du ikke meldt det ind, så eksister det ikke"*.

Det blev besluttet, at der skulle gås videre med tiltag for kampagne (medlemsinformation, plakater ect.). Gode ideer indmeldes til dgl.

### 2.13 – Kvalifikationsløn 2016

Der blev orienteret om at der igen var afsat 0.5 procent af lønsummen. LPO DSB afventer tilbagemelding fra Dansk Jern aneforbund, når de har aftalt noget med DSB.

Områdegruppebestyrelsen må meget gerne gå i tænkeboks mht. gode ideer.

### 2.14 – DJ kongres

Der vil blive givet en kort orientering omkring status på DJ kongres. Foreløbig program var vedhæftet udsendt materiale (hænger også sammen med dagsordenens punkt 3.4)

Der blev givet en mundtlig uddybende orientering omkring det udsendte foreløbige program.

## Pkt.3 Regnskab v/ områdegruppekassereren

### 3.1 – Regnskabsorientering årsregnskab 2015

Årsregnskabet for 2016 vil blive gennemgået, og godkendt (skal dog godkendes når der forelægger en revisionsprotokol på næste ordinære møde i Områdegruppebestyrelsen.

### 3.2 – TR liste

Den tilrettede liste som lokalgrupperne sendte til Områdegruppekassereren torsdag den 25. februar, blev gennemgået for tastefejl på mødet – dog kan lokalgrupperne melde tilbage om fejl inden generalforsamlingen 7. april 2016.

### 3.3 – Uddannelse af bestyrelsesmedlemmer

Det blev besluttet at lokalgrupperne skulle melde navne ind til uddannelse, til Områdegruppekassereren, hurtigst muligt – udfyldt i DJ skema.

### 3.4 – Opgørelse af medlem kartotek til Dansk Jernbaneforbund

Der skal laves opgørelse af medlemstallet inden 14. marts kl. 12, til Dansk Jernbaneforbund – plan og procedure blev gennemgået på mødet. Hænger sammen med dagsordens punkt 2.14.

## Pkt.4 Sager til behandling

### 4.1 – Udvalgsbesættelse

Opgavefordelingen blev gennemgået, og besluttet. Udsendes særskilt fra referat.

## **Pkt.5 Gennemgang af henvendelser til Områdegruppen**

### **5.01 – Taksigelse fra Else Mathiesen DJ (vedhæftet)**

Jurist Dansk Jernbaneforbund, Else Mathiesen, havde fremsendt en taksigelse til LPO DSB for opmærksomheden ved fødselsdag.

## **Pkt.6 Gennemgang af notater og referater fra udvalg og arbejdsgrupper**

### **6.01 – Teknologitudvalget**

MT forespurgte til brugen af GSM-R ved færgerangering – svaret blev drøftet.

MT forespurgte til om der var nye mobiltelefoner på vej til lokomotivpersonalet. Svaret var at dette bliver rejst på et kommende møde i Teknologitudvalget.

### **6.02 – Sikkerhedsudvalgets 4. møde 2015**

Intet til punktet

### **6.03 – ESU togdrift 4. ordinære møde 2015**

Der blev spurgt indtil og orienteret omkring sammenlægningsplaner for lokomotivpersonalet på henholdsvis Hk og Kalundborg (af MT og ELLD)

### **6.04 – Kantineudvalgsmøde**

På baggrund af spørgsmål fra henholdsvis MT og ELLD blev der orienteret omkring det fordyrende i "styksalg" som er ved at blive lavet om til "morgenbuffet" hvis kantineudvalget kan blive enige om prisen for dette. Ligeledes bel det drøftet omkring nye kantiner og lokaleudvalg for disse (ELLD skulle tage kontakt til TPO fmd. for S-tog for opstart, da det er aftalt at han skal starte op lokalt på Kh.



Referat



Notat Kantineudvalg  
g\_17\_12\_2015.pdf

### **6.05 – HSU**



dsb\_personalepoliti k\_2016\_A5 - final 20



Referat - ordinært  
HSU møde den 10.1

### **6.06 – 3.1 gruppen for GSM-R og ETCS/STM/DMI**

Intet

- MATERIELHÅNDTERING

### **6.07 – Arbejds miljørådet**

RETTIDIGHED

Intet

- KUNDESERVICE

### **6.07 – DSB Sektionen**

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

Notatet blev drøftet

## **Pkt. 7 Dato for de næste møder**

### **7.1 – Bestyrelsesmøder 2016**

- 2. Områdegruppebestyrelsesmøde den 25. maj, i Fredericia
- 3. Områdegruppebestyrelsesmøde bliver afholdt på LPO DSB Seminariet (Berlin)
- 4. Områdegruppebestyrelsesmøde den 14. december, i Fredericia.

### **7.2 – LPO DSB Generalforsamling 2016**

Generalforsamlingen afholdes den 7. april, i Fredericia.

### **7.3 – Områdegruppe Seminar 2016**

- Berlin i dagene 20. september til 23. september

### **7.4 – LPO interne F-ESU**

## **Pkt.8 – Eventuelt**

- EVO. Hvor har togpersonalet været i sagen fra HG (afgangsprocedure). Svar: der har ikke været nogen koordinering mellem TPO og LPO.
- OB. Mærkedage. Svar. Retningslinjer vil blive afklaret af Rolf Møller Pedersen F&R.
- DN: Kan DSB beslutte at LSU er på kontordage. Svar Ja
- LGJ Der var spørgsmål til kvotetræk. Svar: i kan se på kvoter hvad de rer trukket.
- LGJ: Skal der være en koble med MQ. Svar: Dette r ikke beskrevet, men har svært ved at forestille sig at man kan få attest uden kobling.
- ELLD. Hvornår påtænkes det at udsende info om 1. maj. Svar: forventet efter den 15. april.
- 

## **Pkt.9 Samlet godkendelse og underskrift af referat fra mødet**

- SIKKERHED
- MATERIELHÅNDTERING
- RETTIDIGHED
- KUNDESERVICE

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE



# Lokomotivpersonalets Områdegruppe DSB

Underskriftsside til referat for  
1. Områdegruppebestyrelsesmøde 2016

Områdegruppeformand LPO DSB

Områdegruppenæstformand LPO DSB

LPO DSB Odense/Medlem af dgl. LPO DSB

Områdegruppekasserer LPO DSB

LPO DSB Aalborg

LPO DSB Aarhus

LPO DSB Esbjerg

LPO DSB Fredericia

LPO Tinglev

LPO DSB Helsingør

LPO DSB Kalundborg

LPO DSB Korsør

LPO DSB København

LPO DSB Lki-gruppen

LPO DSB Nykøbing

LPO DSB Næstved

LPO Struer